
Proglašena prirodna nepogoda tuča, ministrica Vučković i župan Stričak

obišli stradala područja

29.06.2023.

Župan Varaždinske županije danas je proglasio prirodnu nepogodu tuča za područje 

općina Petrijanec i Sračinec te za područje Donjeg Ladanja u Općini Maruševec. 

Nevrijeme zahvaćeno tučom pogodilo je županiju 23. lipnja, a u razmjere štete danas su 

se u Strmcu Podravskom u Općini Petrijanec uvjerili ministrica poljoprivrede Marija 

Vučković i župan Anđelko Stričak.

Stradale poljoprivredne usjeve i nasade obišli su zajedno s predsjednikom Županijske 

skupštine Josipom Križanićem, posebnim savjetnikom ministrice poljoprivrede 

Krunoslavom Lukačićem, načelnicima općina Petrijanec, Sračinec, Maruševec i Cestica, 

Željkom Posavcem, Božidarom Novoselcem, Marijom Klapšom i Mirkom Korotajem, 

pročelnikom UO za poljoprivredu i zaštitu okoliša Dragutinom Vincekom te samim 

poljoprivrednicima.



- Šteta od tuče na poljoprivrednim kulturama je od 30 do čak 100 posto, a uz to su 

značajne štete nastale i na gospodarskim, stambenim objektima i komunalnoj 

infrastrukturi. Prema prvim procjenama, ukupna šteta na području općina Petrijanec i 

Stračinec te u Donjem Ladanju iznosi 2.250.000 eura. Od toga se na Petrijanec odnosi 1,5

milijuna eura, Sračinec 500.000 eura te na Donje Ladanje 250.000 eura. Bitno je naglasiti 

da Varaždinska županija podupire svoje poljoprivredne proizvođače. I dok je 2021. godine 

za potpore bilo osigurano oko 4,3 milijuna kuna, lani je izdvojeno 6,5 milijuna kuna, a ove 

godine u planu je oko sedam milijuna kuna ili gotovo milijun eura. Usporedimo li te podatke

s brojem stanovnika, Varaždinska županija je županija koja izdvaja najviše za potpore 

poljoprivredi u odnosu na broj stanovnika – rekao je župan Stričak.  

Ministrica poljoprivrede Marija Vučković istaknula je da Vlada RH poduzima niz mjera kako

bi prevenirala, koliko god je to moguće, štete od elementarnih nepogoda, a isto tako, kad 

se dogode, kako bi ublažila njihove posljedice za cijelo građanstvo i za poljoprivrednike 

koji prvi stradavaju.

- U osiguranje su uložena značajna sredstva, samo u mandatu predsjednika Vlade Andreja

Plenkovića poduprli smo više od 47.000 zahtjeva za osiguranje. Vrijednost potpora iznosila

je više od 100 milijuna eura, a za cijelo razdoblje bilo je osigurano 57 milijuna, dakle, 

morali smo iznaći dodatna sredstva. Uz redovite odštete koje proizlaze iz Zakona o 

ublažavanju posljedica i na koje su poljoprivrednici često imali prigovore zbog visine 

intenziteta potpore od pet posto, osmislili smo kompenzacijske mjere. S primjenom smo 

započeli 2021. godine u Požeško-slavonskoj županiji i nastavili upravo prošle godine na 

području ovih šest županija, koje su u proljeće prošle godine stradale najviše zbog tuče. 

Zahvaljujem županu Stričaku na svim dobrim i vrijednim inicijativama, smatram da smo iz 

tog procesa doista izašli s ublaženim posljedicama za poljoprivrednike – navela je 

ministrica Vučković.

Što se tiče isplata odštete, navela je da se, sukladno zakonskim odredbama, prvo moraju 

pričekati unosi u Registar šteta. - Za konačnu procjenu potrebno je maksimalno 60 dana. 

Ako može biti brže, mi ćemo pokušati učiniti naša sredstva dostupnima prije. Već smo 

uputili jedan program u savjetovanje, sukladno mogućnostima državnog proračuna, 

planirali smo četiri milijuna eura dodatne pomoći poljoprivrednicima koji su pretrpjeli 

posljedice poplava, a sad ćemo taj program nastojati nadograditi kako bismo obuhvatili 

poljoprivrednike koji su imali štete u lipnju – rekla je ministrica Vučković.



Načelnik Petrijanca Željko Posavec zahvalio je županu Stričaku i ministrici Vučković na 

dolasku.

- Na ovom području velik dio mladih ljudi se uključuje u poljoprivrednu proizvodnju. To su 

prije svega poljoprivrednici koji nakon radnog vremena ulažu svoj novac da bi okrupnili ove

poljoprivredne parcele. Sad im je sve uništeno. Prije svega im želimo pružiti potporu da se 

i u narednim godinama nastave baviti poljoprivrednom proizvodnjom. Najgore su 

pogođena naselja Strmec Podravski i Družbinec, imamo i oštećenja na staklenicima, 

plastenicima, građevinskim parcelama, kućama, krovovima, prozorima, pomoćnim 

zgradama, automobilima, fasadama i svoj ostaloj infrastrukturi – naveo je načelnik 

Posavec.

Danijel Patrčević iz uljare Agroprom Patrčević rekao da su štete jako velike na 

bundevama, kukuruzu, uljanoj repici i suncokretu.

- Stradale su sve kulture koje ljudi ovdje uzgajaju. Nadam da će Varaždinskog bučinog ulja

ipak biti, ali, naravno, ne u u količinama na koje smo naučeni - rekao je Patrčevič.

Dodajmo da je ministrica Vučković istaknula da je Ministarstvo poljoprivrede jučer objavilo 

da je 43. hrvatski proizvod zaštićen oznakom izvornosti na europskoj razini, a sada smo u 

iščekivanju zaštite 44. proizvoda, a to je Varaždinsko bučino ulje. 












